

No. 7310. VIENNA CONVENTION ON  
DIPLOMATIC RELATIONS. DONE  
AT VIENNA, ON 18 APRIL 1961<sup>1</sup>

N° 7310. CONVENTION DE VIENNE  
SUR LES RELATIONS DIPLOMATI-  
QUES. FAITE À VIENNE, LE  
18 AVRIL 1961<sup>1</sup>

---

RATIFICATION

*Instrument deposited on :*

1 September 1964

UNITED KINGDOM OF GREAT BRITAIN  
AND NORTHERN IRELAND

(To take effect on 1 October 1964.)

---

RATIFICATION

*Instrument déposé le :*

1<sup>er</sup> septembre 1964

ROYAUME-UNI DE GRANDE-BRETAGNE  
ET D'IRLANDE DU NORD

(Pour prendre effet le 1<sup>er</sup> octobre 1964.)

In the letter transmitting the instrument of ratification the United Kingdom Government informed the Secretary-General as follows :

“The Government of the United Kingdom do not regard as valid the reservation to paragraph 2 of Article 37 of the Vienna Convention on Diplomatic Relations made by the United Arab Republic. Further, the Government of the United Kingdom do not regard the statement concerning paragraph 1 of Article 11 of the Convention made by the Byelorussian Soviet Socialist Republic, the Ukrainian Soviet Socialist Republic and the Union of Soviet Socialist Republics as modifying any rights and obligations under that paragraph.”

Dans la lettre par laquelle il a transmis l'instrument de ratification, le Gouvernement du Royaume-Uni a informé le Secrétaire général de ce qui suit :

[*Traduction — Translation*] Le Gouvernement du Royaume-Uni ne considère pas comme valable la réserve au paragraphe 2 de l'article 37 de la Convention de Vienne sur les relations diplomatiques formulée par la République arabe unie. En outre, le Gouvernement du Royaume-Uni considère que la déclaration faite par la République socialiste soviétique de Biélorussie, la République socialiste soviétique d'Ukraine et l'Union des Républiques socialistes soviétiques au sujet du paragraphe 1 de l'article 11 de la Convention ne modifie en rien les droits et obligations découlant de ce paragraphe.

---

<sup>1</sup> United Nations, *Treaty Series*, Vol. 500.

---

<sup>1</sup> Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 500.